

Yemen Statement
Multi-Stakeholder Round Table Discussion on “International Trade as an Engine of Development”

Wednesday, 24 July 2024, 11:30 – 13:00

السيدة الميسرة ، الحضور الكرام،

تقدر اليمن هذه الفرصة لمشاركة تجاربنا وتوصياتنا فيما يتعلق بالتجارة الدولية كمحرك للتنمية. بصفتنا دولة من أقل البلدان نمواً وخارجة من الصراع، فإن تجربتنا تقدم دروساً قيمة لعملية المؤتمر الدولي الرابع لتمويل التنمية.

الدروس الرئيسية من تجربة اليمن:

1. تأثير الصراع على التجارة: ألحق الصراع المستمر أضراراً جسيمة بالبنية التحتية التجارية وعطل التدفقات التجارية، وهذا يتطلب تسليط الضوء على الارتباط الوثيق بين السلام والأمن والتجارة.

2. أهمية التجارة الإقليمية: أصبحت التجارة البرية مع الدول المجاورة ذات أهمية متزايدة لليمن، حيث نمت بشكل دراماتيكي، مما يؤكد على إمكانات التكامل الإقليمي.

3. التأثير الكارثي لهجمات العسكارية في البحر الأحمر على التجارة العالمية. فقد انخفضت الشحنات بالحاويات عبر البحر الأحمر بنحو كبير ، علماً أن هذا الممر يمثل عادة 10-15٪ من التجارة البحرية الدولية. كما ارتفعت أقساط التأمين للعبور إلى 1٪ من القيمة الإجمالية للسفينة. هذه التطورات تضر باليمن قبل غيرها، حيث نعتمد بشكل كبير على الواردات الغذائية.

بناءً على هذه الدروس، توصي اليمن بما يلي للنظر فيها في عملية المؤتمر الدولي الرابع لتمويل التنمية:

1. تعزيز التمويل التجاري للدول الهشة من خلال إنشاء أدوات مالية مبتكرة وآليات تخفيف المخاطر مصممة خصيصاً للبلدان المتأثرة بالصراع أو الهشاشة.

2. الاستثمار في تعزيز البنية التحتية التجارية من خلال زيادة التمويل والمساعدة التقنية لبناء وإعادة تأهيل البنية التحتية المتعلقة بالتجارة في المناطق المعرضة للصراع.

3. دعم القدرة على التجارة الرقمية من خلال تطوير برامج موجهة لتعزيز البنية التحتية الرقمية والمهارات في أقل البلدان نمواً لتمكين المشاركة في الاقتصاد الرقمي المتنامي.

4. تعزيز المعونة من أجل التجارة من خلال منح الدول النامية تفضيلات تجارية مثل الإعفاءات الجمركية أو الحصص التجارية التفضيلية للمساعدة في زيادة صادراتها للأسواق العالمية.

5. الربط بين التجارة وبناء السلام من خلال دمج السياسات والمبادرات التجارية في جهود بناء السلام وبناء الدولة الأوسع نطاقاً في البلدان المتأثرة بالصراع.

6. تعزيز الجهود الدولية لضمان أمن الممرات البحرية الحيوية، مع مراعاة الآثار الإنسانية للاضطرابات التجارية.

7. زيادة الدعم للأمن الغذائي في البلدان المتأثرة بالصراع، مع التركيز على بناء القدرة على الصمود في وجه الصدمات التجارية.

تعتقد اليمن أن هذه التوصيات يمكن أن تسهم في جعل التجارة الدولية محركاً أكثر فعالية للتنمية الشاملة والمستدامة، خاصة للبلدان الأكثر ضعفاً. نحث عملية المؤتمر الدولي الرابع لتمويل التنمية على إيلاء اعتبار خاص للتحديات والفرص الفريدة التي تواجهها أقل البلدان نمواً والدول المتأثرة بالصراع في تسخير قوة التجارة من أجل التنمية.

شكراً لكم.

--

Madam Facilitator, distinguished delegates,

Yemen appreciates this opportunity to share our experiences and recommendations regarding international trade as an engine of development. As an LDC and post-conflict country, our experience offers quality lessons for the 4th International Conference on Student Development.

Key lessons from the Yemen experience:

1. The impact of the conflict on trade: The conflict has caused great damage to the structure of humanity and Francisco Holidays, and this requires highlighting the close connection between peace and harmony.
2. The importance of Japanese trade: Open trade with neighboring countries became increasingly important to Yemen, as it became more dramatic, leading to its integration.
3. The catastrophic impact of attacks in the Red Sea on global military trade. Container shipments through the Red Sea are estimated to be largely lost, as this area typically accounts for 10-15% of international maritime trade. You also get insurance premiums for selling at 1% of your company's value of the vessel.

This leads to harm to Yemen by others, as we rely heavily on food imports.

Contribute to these lessons, Yemeni titles, including their contributions to the first international education for development:

1. Airport commercial financing service by creating multiple and diverse financial instruments and mechanisms specifically for people affected by conflict or distress.
2. Invest in trade-related digital information technology in conflict-prone areas.
3. Support digital commerce capacity by developing specialized programs in digital fiber and skills in least developed countries participating in the growing digital economy.
4. Promoting aid for trade through better countries and even trade preferences such as tariff exemptions or preferential quotas to help increase their exports to global markets.
5. South Penn Science by integrating efforts and initiatives into the large-scale peacebuilding efforts affected by the Crusher.
6. Strict adherence to commercial and security activities of vital marine spaces, with the addition of humanitarian implications of disturbances.
7. Increase support for food security in countries affected by conflict, with a focus on building resilience.

I believe that these recommendations can make international trade a more effective driver of comprehensive and sustainable development, especially for the most vulnerable. The novelty of the 4th International Conference on Scientific Development is particularly relevant to the unique challenges and opportunities that least developed and conflict-affected countries face in harnessing the power of trade for development.

Thank you all.